

论文与报告

## 基于D-S证据理论的彩色航空影像阴影提取方法

朱庆, 徐胜华, 韩李涛

1. 武汉大学测绘遥感信息工程国家重点实验室 武汉 430079

2. 山东科技大学地球信息科学与工程学院 青岛 266510

收稿日期 2006-7-12 修回日期 2006-11-3 网络版发布日期 接受日期

摘要

阴影特征在影像,特别是遥感影像中具有重要的意义. 本文针对彩色航空遥感影像的颜色信息进行分析,提出了表述阴影在 RGB 和 HIS 空间的三种不同特征,并利用 Mean Shift 分割的方法对彩色航空影像进行区域分割. 选取分割后的区域,统计每个区域的多个颜色特征并定义相应的概率分配函数,利用其互补特性,使用 Dempster-Shafer (D-S) 证据理论中的合成法则对其进行合成,最终判别区域是阴影或非阴影. 对实验图像进行阴影特征提取,取得了较好的效果

关键词 [Dempster-Shafer\(D-S\)证据理论](#) [阴影提取](#) [彩色航空影像](#)

分类号 [TP391.3](#)

## A New Shadow Extraction Method from Color Aerial Images Based on Dempster-Shafer Evidence Theory

ZHU Qing, XU Sheng-Hua, HAN Li-Tao

1. State Key Laboratory of Information Engineering in Surveying Mapping and Remote Sensing, Wuhan University, Wuhan 430079

2. Geoinformation Science and Engineering College, Shandong University of Science and Technology, Qingdao 266510

Abstract

Shadows play an important role in our understanding of imagery especially the remote sensing imagery. According to the color features of shadow in the color aerial images, a new approach is proposed to extract shadow from color aerial images based on the Dempster-Shafer (D-S) evidence theory. Firstly three different feature descriptions of shadow in RGB and HIS spaces are introduced, then the image is segmented based on Mean Shift method, the color features of the segmented regions are computed and the basic probability assignment function (BPAF) of each segment is defined respectively. By using of the complementary characteristics of such three color features, the D-S rule is applied to the fusion of BPAF. Finally, the BPAF fusion is utilized to find the conclusive shadow segments. Experimental image analysis results demonstrate that the proposed method is effective and robust.

Key words [Dempster-Shafer\(D-S\) theory of evidence](#) [shadow extraction](#) [color aerial image](#)

DOI: 10.1360/aas-007-0588

通讯作者 徐胜华 [sweetmoon98032@tom.com](mailto:sweetmoon98032@tom.com)

作者个人主页 朱庆; 徐胜华; 韩李涛

### 扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(22561KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献\[PDF\]](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中 包含“Dempster-Shafer \(D-S\)证据理论”的 相关文章](#)

▶ 本文作者相关文章

· [朱庆](#)

· [徐胜华](#)

· [韩李涛](#)